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SKUPSTINA CRNE GORE

Predsjedniku, Ivanu Brajovicu

Na osnovu cl. 187 I 188 Poslovnika Skup§tine Crnef-i|pre, MinistetklGekonomije,
Dragici Sekuli6, postavijam sledece
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Ministarko Sekuluid,

Da [i ste svjesni da ste za vrijeme Vaseg mandata, imajuci u vidu vasu funkciju
i  'odiuke koje ste potpisali, bill saucesnik mnogih radnji koje su nanijele velike i
trajne ekonomske, akoloSke i razvojne State Crnoj Gori i da naka od njih
spadaju u doman taskih krivicnih djela?

Obrazlozenje 6u dati na samoj sjednici.

pdgovortrazim i u pisanoj formi.
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SKUPSTINA CRNE GORE
I

g-din Aleksandar Jovicevic, generaini sekretar !

Predmet: Odgovor na poslanicko pitanje poslanika Branka Radulovica

I

Poslanik Skupstine Crne Gore g-din Branko Radulovic, u ime Kluba poslanika

Demokratskog fronta, postavio je g-di Dragici Sekulic, ministarki ekonomije sljedece

POSLANICKO PITANJE

„Da 11 ste svjesni da ste za vrijeme Vaseg mandata, Imajuci u vidu vasu funkciju i odiuke
koje ste potpisali, bill saucesnik mnoglh radnji koje su nanijele velike i trajne ekonomske,

ekoloske i razvojne stete Crno] Gori i da neke od njih spadaju u domen teskih krivicnih

djeia?"

Na postavljeno pitanje Ministarstvo ekonomije daje siedeci

ODGOVOR I
Poslanice Radulovic, i

Dozvolite da Vas u najkracim crtama podsjetim na neke od rezuitata ostvarenih za vrijeme
mandata na koji sam ponosna. Na pocetku da kazem da mi nije cilj da posebno isticem ogroman
posao uraden u dijeiu kreranja poiitka kroz predlaganje zakonskih i podzakonsih akata, ve6 bih
fokus paznje usmjeriia na konkretne, lako provjerljive, projekte.

Naime, ono sto je posebnu paznju izazivalo u prethodnih nekoliko godina su desavanja u sektoru
energetike.

S pocetka mandata svakako najizazovnija tema je bila reaiizacije put opcije sa prethodnim
partnerom u EPCGu. U najkracem, uspjeli smo da kroz pergovore sa drugom stranom:

-  umjesto 250 akcije EPCGa otkupimo za 230 mlliona, iste one za koje su oni platili vise od
450miliona€. !

umjesto za 7, PUT opclju realizuljemo za 2 godine.



Sve ovo realizovano je bez I traga od relizacije katastroficnih scenarija, kakvi su najavljivani sa
raznih strana. EPCG je danasjaka, stabilna kompanija, koja pozitivno posluje I koja uspjesno nosi
najveci investicioni ciklus u svojoj novijoj istorlji.

Drago mi je da u ovom mandatu zavrsen krupan posao preuzlmanja Rudnika uglja Pljevlja od
strane EPCGa. Uspjesno realizovan posao omogucio je objedinjavanje termoenergetskog
kompleksa u Pljevljima, kojl vec u prvim godinama dokazuje Ispravnost odiuke. Podsjetlcu'da je
od tada Rudnik uglja Pljevlja ostvario 16,1 milion € profita, ili skorko 60 % cijene za koju je
kupljen! A od 2016. godine zakljucno sa 2019. - 26 miliona eura profita ill 80% cijerie za
koju je preuzet od strane EPCG!

Pri torn svoded poreski dug, kroz zakonskih mehanizam reprograma, sa 13,4 miliona na oko 3,9
miliona € i situaciju da Rudnik danas redovno Izmiruje sve obaveze. Posebno me raduje cinjenica
da nije bilo otpustanja radnika te je Rudnik ostao okosnica razvoja Pljevalja. Ovo isticem zbog
cinjenice da je tada bili predloga da se Rudnik salje u stecaj i preuzme za 1 euro, ali su tvorci te
ideje zaboravljali jedan detalj - da to znaci automatsko gubljenje koncesije i otpustanje oko 900
radnika Rudnika uglja. E, mi smo bili protiv gasenja Rudnika i otpustanja radnika.

Pored ovih uspjeha podsjeticu i na brojne koji se tici realizovanih Hi zapocetih projekata. Vaija je
svima na ponos sto smo svjedocili okoncanju isorijski vaznog projekta postavljanja podmorskog
kabia sa Italijom. Cinecl ostvarlvom viziju Crne Gore kao energetskog cvorista ovog dijela
Evrope.

Takode Imali smo privilegiju da u ovom mandatu svjedocimo rastu proizvodnih kapaciteta
u sektoru elektro energetike za vise od 15% te dosli do faze da je uvoz elekricne enrgije gotovo
eliminisan.

Posebno me raduje i cinjenica da je u ovom mandatu ugovorena izgradnja jedne od najvecih
solarnih elektrana u Evropi, na Brisko] Gori, snage 250 MW. Kao i da je u posljednjoj fazi
ugovaranja nova VE na Brajicima snage 100 MW. Uz to treba podsjetiti i na aktivnosti EPCGa na
ovom polju te projekat VE Gvozd instalisane snage 50 MW. Dakle, zapoceti su novl projekti na
bazi vjetra i solara instalisane snage oko 400 MW. Ili oko 40 % ukupnog instalisanog
kapaciteta kojl postoje u Ornoj Gori! Kako bi sve to funkcionisalo na optimalan nacin prilagodili
smo projektno ijesenje hidroelektrane Komarnica savremenim usiovima i zahtjevima ocuvanja
zivotne sredine. I ocekujem da cete podrzati usvajanje DPP za potrebe realizacije ovog projekta
kako bijos jedan vazan preduslov bio zadovoljen.

Veoma vazne su i aktivnosti sprovedene na rekonstrukciji psotojecih elektrana u vlasnistvu
EPCGa. Kako HE Piva i HE Perucica tako i TE Pljevlja kroz veoma znacajan projekat ekoloske
rekonsktrukcije. Na osnovu projektne dokumetacije koju je pripremio renomirani njemacki Steag,
uspjesno je sprovedena tenderske procedure, ciji kvalitet potvrduje i cinjenica da na sami proces
nije bilo niti jedne zaibei Uz to jedan do najvaznijih efekata ovog procesa ce bit i toplifikacija grada
Pljevalja obzirom na konacno definisan nacin kroz preuzimanje obaveza od strane Drzave,
Opstine i EPCGa.

Poslanice Radulovicu,

U ovom mandatu je nastavljeno i sa sprovodenjem aktivnosti na implementacijama mjera
energetske efikasnosti. U najkracem, zavrsena je rekonstrukcija 31 zdravstvendg ili



skolskog objekata, a vrijednsot radova je biia vise od 12 miliona aura. Uz to utoku su radovi
vrljedni skoro 10 miliona eura na jos 7 objekata.

Kada je rijec o sektrou rudarstva govorimo o sektrou koji same u prvoj polovini ove u odnosu
na prethonu godinu biljezi rast od 17,1 %! Da podsjetim govorimo o sektoru de imarno 43
ugovora o koncesiji od kojih su 24 u fazi proizvodnje. U ovom mandatu zakljuceno Je 16 novih
ugovora, a 4 su produzena za polovinu perloda koncesije. Vodeci racuna o buducnosti
sektora rudarstva u Crnoj Gori pokrenuli smo program stipendiranja studenata i do mogu sa
zadovoljstvom da konstatujem da danas imamo 19 mladlh ljudi koji se usavrsavaju u pravo u ovoj
obiasti. Ove godine planirano je da ih bude jos 10 tako da sam sigurna da ce buducnost sefdora
rudatsva biti u dobrim rukama. '

Vazan sektor u okviru resora kojeg pokrlvam je I sektor trgovine. S ponosom isticem cinjenicu da
smo kreatori zakonskih predloga koji su rezultirali neradnom nedeljom za 37.000 zaposlenih u
torn sektoru. !

Poslanice Radulovicu,

Razumijem da zelite prikupiti koji politicki poen u predizbornoj kampanji ali gradani znaju, privreda
zna, a znate i Vi da su postignuti odiicni rezultati. Radili smo mnogo, radili samo savjesno i
odgovorno i rezultati najbolje govore o tome.

Sa sigurnoscu i mirne savjsti tvrdim da sve sto sam radila, zajedno sa svojim timom, radila
savjesno, odgovorno 1 u skladu sa propisima ove zemlje i svakome mozemo pogeldati u oci. Na
to sam ponosna.

8 postovanjem,

Gom


